
VIDEM Videli ste seznam štu-
dijskih programov, ki jih nudi-
ta tako Univerza v Trstu kot v 
Ljubljani. Ponudba pa vas ne 
prepriča. Ali ste kdaj pomislili , 
da bi se vpisali na Univerzo v 
Vidmu? Ustanovljena je bila le-
ta 1978, kmalu pa je na lestvi-
ci Censis osvojila drugo mesto 
na seznamu najboljših srednje 
velikih univerz v Italiji. 

Neposreden stik s profesorji 
Pogovarjali smo se z Giulio, ki 
je obiskovala tržaški jezikovni 
licej Franceta Prešerna, nato 
pa zaključila študij na Fakul-
teti za medkulturno jezikovno 
posredovanje v Vidmu. 

»Lahko povem, da sem se 
imela zelo lepo. Ker je bila moja  
fakulteta majhna, je omogo-
čala neposreden stik s profe-

sorji, tako da smo se celo pozd-
ravljali, če smo se srečali na uli-
ci. Stavba je lepo urejena in 
moderna, takšne so tudi pre-
davalnice, stranišča in drugi 
študijski prostori. Pozitivna 
plat je bila tudi razporeditev 
izpitnih rokov: na začetku pr -
vega semestra smo bili sezna-
njeni z datumi za celo leto. Ko-
likor vem, se na tržaški uni -
verzi to ne dogaja. Tajništvo in 
profesorji so mi vedno hitro 
odgovarjali na maile. Ker je sre-
di stavbe fakultete, ki sem jo 
obiskovala, park, smo se lahko 
spomladi učili v cvetju! Edina 
šibka točka je, da je bil moj štu-
dijski program nekoliko lažji v 
primerjavi z magisterijem, ki 
ga zdaj obiskujem v Modeni.« 

Sogovornica je dodala: »Uni -

verzitetno življenje v Vidmu je 
vsekakor živahno. Na začetku 
se nisem veliko družila, pozna-
la sem malo ljudi. V drugem le-
tniku sem šla na izmenjavo 
Erasmus. V tretjem letniku pa 
sem se v Vidmu res zabavala, 
saj je bilo veliko dogodkov, tu-
di na gradu, kjer je vrhunski 
razgled. V drugem letniku sem 
se pridružila ESN-ju, študent-
skemu združenju, ki organizi-
ra dogodke za “erasmusovce”, 
od delavnic do izletov in špor-
tnih dejavnosti.« 

Študenti so zadovoljni s po-
nudbo videmske univerze. To 
je le eno izmed njihovih priče-
vanj. Tudi Univerza v Vidmu 
prireja dneve odprtih vrat; le-
tošnji bodo potekali 21., 22., 
28. in 29. marca.

Kakšna je ponudba 
Univerze v Vidmu? 
 Pričevanje študentke

 Karen Cescutti, Peter Tomsič in Martina Gruden  Članici in član 
Kluba zamejskih študentov predstavljajo prednosti in slabosti študija na 
univerzah v Sloveniji, za katere se študenti iz zamejstva pogosto odločajo  

»Ne vedo veliko o manjšini, 
zato so zelo radovedni«

Intervju

LJUBLJANA Maturantke in ma-
turanti, pozor! Ali ste že pre-
mislili, na katero univerzo bi se 
radi vpisali? Bi radi študirali v 
Italiji ali v drugih državah? Slo-
venija je pogosta izbira za na-
daljnji študij, zato smo se na čla-
ne Kluba zamejskih študentov 
Karen Cescutti, Petra Tomsiča in 
Martino Gruden obrnili s pro-
šnjo, da nam predstavijo študij 
v Sloveniji. 

Kje in kaj študiraš ter v katerem 
letniku si? 
Karen Študiram na Biotehniški 
fakulteti v Ljubljani, na Oddel-
ku za kmetijstvo/agronomijo, 
sem v 1. letniku. 
Peter Študiram na Fakulteti za 
upravo v Ljubljani, na smeri 
Upravna informatika, sem v 1. 
letniku. 
Martina Obiskujem dvopred-
metno študijsko smer Italijani-
stika/Sinologija na Filozofski 
fakulteti, sem v 1. letniku. 

Ali si se kot zamejec oziroma za-
mejka zlahka privadil/-a študent-
skemu življenju v Sloveniji? 
Karen Ker nas je bilo že na lice-
ju malo, sem se hitro in brez te-
žav privadila. Drugi študentje 
ne vedo veliko o slovenski manj-
šini, zato so bili zelo radovedni. 
Peter Šlo je kot po maslu. Štu-
denti se zlahka privajajo štu-
dentskemu življenju. Ker sem 
zamejski študent, so z mano ob-
časno ravnali malo drugače kot 
z drugimi, razlikovanje med 
študenti sicer ni pogost pojav. 
Martina Priznam, da na začetku 
ni lahko, predvsem ker se mo-
raš vsak teden voziti v Ljublja-
no, vendar sem se s časom pri-
vadila. Profesorji so prišli na ro-
ko, saj se zavedajo, da smo na-
vajeni na italijanski izobraže-
valni sistem. 

Kaj ti pomeni Klub zamejskih štu-
dentov? 
Karen Klub mi pomaga pri re-

  Karen Cescutti  OSEBNI ARHIV

ševanju problemov, pomeni mi 
razvedritev in navezovanje no-
vih stikov. Skratka, tu ima Go-
ričan možnost, da spozna Trža -
čane. 
Peter Starejši člani mi veliko po-
magajo in mi dajejo nasvete. 
Martina Klub je referenčna toč-
ka za vse zamejce, ki potrebu-
jejo pomoč ali informacije. Pa 
še to: potem ko so ti ves dan 
»trobili« v ljubljanščini, lahko 
v klubu spet slišiš domačo za-
mejsko govorico in se počutiš 
kot doma. 

Katere so prednosti in slabosti 
študija v Sloveniji? 
Karen Prednost je praktično de-
lo na terenu, v rastlinjakih, kjer 
lahko utrdimo svoje znanje, kar 
v Italiji ni tako pogosto. Slabost 
je priznavanje diplome. 
Peter Prednost študija v Slove-
niji je celotno študentsko živ-

ljenje, slabost pa, da si daleč od 
doma in moraš na začetku zelo 
dolgo iskati stanovanje. 
Martina Velika prednost je šti-
pendija Republike Slovenije za 
zamejce in to, da se preizkusiš 
v samostojnosti in neodvisnosti 
od družine. Poleg tega imajo 
študenti na voljo veliko brez -
plačnih dejavnosti. Slabost je, 
da so za vpis na fakultete po-
gosto previsoke omejitve, ki za 
sprejem zahtevajo zelo visoko 
število točk na maturi. 

Ali so se pojavile kakršne koli te-
žave pri prehodu iz italijanskega 
v slovenski izobraževalni sistem? 
Karen Nisem imela velikih te-
žav. Zdi se mi, da je ta sistem 
precej podoben našemu. 
Peter Nisem se kaj preveč prip-
ravil na študij in nisem imel po-
sebnih težav pri prehodu. 
Martina Glede na to, da sem viš-

jo šolo obiskovala v Sloveniji, 
nisem imela prevelikih težav na 
fakulteti. Priznam pa, da je bi-
lo prvo leto na gimnaziji precej 
zahtevno, še posebej zaradi vi-
sokega zahtevanega nivoja an -
gleščine. 

Kaj bi svetoval oziroma svetova-
la tistim, ki bi se radi vpisali na fa-
kulteto v Sloveniji? 
Karen Nimam posebnih nasve-
tov, vsekakor pa priporočam 
študij v Sloveniji. 
Peter Svetujem, naj to storijo in 
naj se ne bojijo sprememb, saj 
se bodo nazadnje imeli lepo, se 
bodo zabavali in navezali nova 
prijateljstva. 
Martina Svetujem, naj vsak sam 
izbere tisto, kar mu je najbolj 
všeč, saj je v Sloveniji res veliko 
izbire. Svetujem še, naj zberejo 
čim več informacij, da jim bo 
naslednje leto lažje.
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 il_presidente_meloni:  Ja, ma je blo preveč 
papirja ... Kako bi lahko prebrali vse? 

 minister._.nordio:  Pa še v angleščini ... 
A je nismo prepovedali na uradnih dokumentih?! 

 nicolagratteriiii:  Čaka nas meglena prihodnost. 

 gherardocolomboooo:  Dovolj bi bilo, da bi vsi 
brali Ustavo. V njej je vse! 

 go!2025:  Ma je blo prou treba uni kžin na šohtu? 
So govorili več o unem kukr o otvoritvenem dnevu 
v Gorici! 

 jože.pirjevec:  Žal ni še miru glede te teme ... 

 sergionemattarella:  Potrudil se bom, da bodo 
med državami vedno boljši stiki. 

 robert_von_platz:  Ni skrbi. Že spet pripravljam 
koncert na Velikem tr- ehhh ... Piazzi Unità!

Tržaška 
univerza 
odpira vrata 
v marcu
TRST Pohiti in zagotovi si 
svoje mesto! 21. marca bo na 
tržaški univerzi potekal spo-
mladanski dan odprtih vrat. 

Natančnejši program je na 
voljo na spletni strani units.it, 
na kateri je tudi prijavnica za 
predstavitve študijskih pro-
gramov, ki te najbolj zanima-
jo. Predhodna prijava je obve-
zna. Predstavitve bodo pote-
kale od 10. ure do 13.15 na 
glavnem sedežu univerze v 
Trstu, in sicer v različnih pre-
davalnicah v poslopjih A, H3 
in D. V prvem poslopju bodo 
predstavitve študijskih pro-
gramov družboslovja in hu-
manistike, v drugem predsta-
vitve študijskih programov 
naravoslovnih, zdravstvenih 
in tehnoloških ved, v zadnjem 
pa znanstvenih ved.

Bodimo  
zmeraj 
direktni!

Sodelavke in sodelavci 
mladinske strani @Direkt:  
Svetlana Brecelj, Julija 
Cante, Martina Cavotta, 
Nika Maria Costantin, 
Marco D’Errico, Malina 
Dolhar, Lapo Farolfi, Emil 
Favento, Tadeja Gergolet, 
Sara Hlabian, Mateja 
Martini, Gaja Pelà, Fran-
cesco Petaccia, Veronica 
Piredda in Damir Terčon. 
Pridruži se nam! Z nami 
stopi v stik prek Instagra-
ma na direkt_pd. 
Beri nas vsak petek.
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